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SALFÖLD  KÖZSÉG  ÖNKORMÁNYZAT  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE  

8256 Salföld, Kossuth u. 27.  

 

Ikt.szám:  S-  27 -79 /2012. 

 

 

    J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült:  Salföld  Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. október 20.- i  közmeghallgatásán      

a salföldi faluház  hivatali helyiségében.  

 

 

Jelen vannak:  Fábián Gusztáv polgármester 

            Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester  

  Somogyi Márk képviselő 

      

Meghívottak:   Soltész Attila  címzetes főjegyző   

  megbízásából: Tóth Zsuzsanna pénzügyi tanácsos.   

  Kovácsné A. Katalin  jegyzőkönyvvez.  

  Provender József        Provatech Kft. részéről 

Lázár Zsolt   Uranus Kft. Szekszárd képviseletében 

Mészáros Ferenc    

  

A lakosság részéről  14 fő.  

 

            

( A jegyzőkönyv szerkesztett jegyzőkönyv, a közmeghallgatás teljes terjedelmét hangfelvétel rögzíti.) 

 

 

Fábián Gusztáv  polgármester :  Tisztelettel köszönti a megjelenteket.  

Megállapítja, hogy az 3 tagú képviselő-testületből 3 fő jelen van, így az ülés határozatképes.  

A közmeghallgatást   11.00  órakor megnyitja.  

  

Ismerteti a  napirendjét:  

 
1.   Szennyvízkezelés ügye.   

 

 2.   Vegyes ügyek.  

 

Fábián Gusztáv  polgármester  Javasolja, hogy az előbbiekben ismertetett napirendi pontok tárgyalását a 

képviselő-testület fogadja el. Kéri, hogy szavazzon  a napirend elfogadásával kapcsolatban.  

 

Salföld Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül  meghozta az alábbi  

 

 

 

 

91/2012. (X. 20. )  Kt.  határozat 
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Salföld   Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2012. október 20. -i  közmeghallgatásának 

napirendjét elfogadja az alábbiak szerint: 

 
1.   Szennyvízkezelés ügye.   

2. Vegyes ügyek.  

 

Felelős : Fábián Gusztáv polgármester  

Határidő: azonnal.  

 

 

1.   Szennyvízkezelés ügye.   

 

Fábián Gusztáv polgármester   A Települési Szennyvízkezelési Programot az önkormányzat elkészítette. 

A szennyvízcsatorna megépítésére pályázaton nem vettek részt. A képviselő-testület  határozatban döntött 

úgy, hogy a csatornázást a községben elveti és az egyedi szennyvíztisztító berendezés  megépítését 

pártfogolja. A szennyvízcsatorna megépítésének megoldását előre hozhatja pályázaton való részvétel. 

Hogy milyen feltételeknek felel meg az önkormányzat azt a pályázat szigorú feltételei megakadályozzák.  

Az ügy tájékoztatására hívtak meg a mai közmeghallgatásra szakembereket, hogy azok javaslatot 

adjanak.  

 

Provender József   A szennyvízcsatorna megépítését sok minden befolyásolja. Többek között a beruházás 

pályázat útján elnyert pénzből fog-e történni. Jelenleg a szennyvízcsatorna megépítésére nincs élő 

pályázat. 2013. évben a pályázati ciklus lezárul, 2015-ig pályázati pénz nem lesz.  

A csatornázás kritériumai közül az egyik a szennyvízcsatorna és a szennyvíztisztító telep, a másik 

elvezetni Ábrahámhegyre.  

Feltétel, hogy 1 km-es hosszon 52 rákötésnek kell lenni. Itt valószínű ez nem teljesül.  

Az üzemeltetési költségek hogyan fognak alakulni. A Települési Szennyvízkezelési Programban a készítő 

az egyedi szennyvíztisztító berendezést javasolja. A pályázat egyik kritériuma, hogy összhangban kell 

lenni a Települési Szennyvízkezelési Programmal. További szempont, hogy a lakosság 80 %-ának rá kell 

kötni. A pályázat beadásakor a 80 %-nak nyilatkoznia kell, hogy részt vesz a csatornázásban.  

 

Fábián Gusztáv polgármester   Kik pályázhatnak?  

 

Provender József   Állandó lakosok pályázhatnak. Nem támogatják ahol nincs víz, ahol nincs ház, nem 

külterület és nem nyaraló.  

 

Monostori Gabriella  A pályázat mindig ugyanaz?  

 

Provender József   Nem,  a pályázat feltételei mindig mások.  Korábban 45 rákötés volt 1 km-es hosszon, 

most 52 rákötésnek kell lenni. Megítélni előre nem lehet a helyzetet.  

 

Somogyi Győző  A nyaralót nem támogatja a pályázat? A tényleges használatot nézik vagy a papírt 

nézik?  

 

Provender József   A pályázat jogi részét nézik, hogy az ingatlan a földhivatalban hogyan van 

nyilvántartva.  
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Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Pályázatot nyert Salföld, ez mindig visszatérő érv. Első fordulót 

megnyerték, a másodikra nem tudtak továbblépni.  

 

Provender József   Az első forduló nem azt jelenti, hogy a pályázatot megnyerték. A jövőben egy fordulós 

pályázat lesz. A KEOP pályázathoz már engedély kell.  

 

Mozsgai Anikó  A képviselő-testület  két tagja meg tudja mondani, mivel az előző ciklusban is képviselő-

testületi tagok voltak, hogy a pályázatot miért utasították vissza?  

 

Fábián Gusztáv polgármester   Ő az elutasítás indoklás részét nem olvasta, így nem tudja megmondani.  

 

Bartl István   Ő 50 éve él itt. Véleménye szerint az adatokból kell kiindulni. A Badacsonyi Vízmű meg 

tudja mondani, hogy ki mennyi vizet fogyaszt. Így lehet vázlatosan tervet készíteni az Ábrahámhegyre 

való rákötésre. Helyi vállalkozót megnyerni a kivitelezésre.  

 

Provender József   Az ötlet jó, de mivel önkormányzatról van szó így közbeszerzést kell kiírni.  

 

Lázár Zsolt   Meg kell vizsgálni annak a lehetőségét, hogy itt mennyibe kerülne, mennyi pénze van a 

lakosságnak, milyen pályázat van. Meg kell terveztetni, utána dönteni az előbbiek figyelembevételével. 

Tények  tervek mentén kell elindulni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester   Ki írja meg a tanulmányt?  

 

Lázár Zsolt   Tud árajánlatot adni.  

 

Somogyi Márk képviselő   Homályos az üzemeltetés és karbantartás kérdése. Van-e arra számítás, hogy 

az önrész mennyi lenne. A tervezett költségekhez képest a valós végeredmény eltér-e?  

 

Lázár Zsolt   Bizonyos összeget rá kell tervezni. 

 

Provender József   Precízen kell megtervezni, ez a tervező felelőssége.  

 

Somogyi Győző  Szükséges előzetes tervezés. Minden portát  meg kell vizsgálni. Egyik ház sziklapadon  

fekszik, a másik homokon. Tényleges fogyasztást kell nézni és nemcsak azt, hogy állandóra be van 

jelentve, de nem tartózkodik itt. 

Az önkormányzatnak tervre nincs pénze.  

 

Somogyi Márk képviselő   A gáz és víz csövek befolyásolják?  

 

Lázár Zsolt   A tervezőnek pontosan ezt tudni kell.  

 

Mozsgai Anikó  Az összes Káli-medencei településen megépítették, ott is kövek vannak.  
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Bartl István   2,5 km-es csatornaszakasz 75 millióba kerülne, az 1 millió forint telkenként, a bekötés 15-

20.000 Ft. A 30.000 Ft méterenkénti az elég magas. Korrekt felmérésnek kell lenni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester   Az önkormányzat tud árajánlatot kérni.  

 

Monostori Gabriella  Nincs pénze az önkormányzatnak, akkor nem kell álmodozni a következő lépésről.  

 

Bartha Ferenc  Létezik tanulmány a kistelepülések szennyvízcsatorna megoldására. Durván a 

bekötéseknél évi 200.000 Ft az üzemeltetés. A Vidékfejlesztési Minisztériumnak van ilyen tanulmánya.  

 

Kutasi Péter   A 200.000 Ft üzemeltetési költséget túlzottnak tartja. A csatornadíjban benne van az 

üzemeltetés.  

 

Fábián Gusztáv polgármester   A siófoki DRV adatai szerint a faluban csökkenő a vízfogyasztás.  

 

Bartl István   Nem lesz 200.000 Ft telkenként.  

 

Somogyi Márk képviselő   Akinek zárt derítője van megmaradhat-e a szippantás mellett?  

 

Provender József   Ha kiépül a szennyvízcsatorna hálózat akkor egy éven belül rá kell kötni minden 

lakosnak. Az egyedi szennyvíztisztító berendezésnél nem kötelező a rákötés.  

 

Somogyi Márk képviselő   Kérdés az is, hogy a lakos mennyire lesz kiszolgáltatva a szolgáltatónak. Az 

egyedi szennyvíztisztító berendezésnél mindenkinek saját felelőssége mennyire szennyezi a talajt, a 

csatornánál pedig bármit beleöntenek. A környezettudatosság is szempont kell hogy legyen, a tisztított 

szennyvíz felhasználása. Ehhez ragaszkodik. Nem szeretné, mint itt élő, hogy a falut szétbontják a 

csatornázáskor. A talajvíz miatt sem jó. Agyagba rakott kő ház alapokról van szó, falrepedéseket okozhat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester   Csatornázás után az aszfaltozás benne van-e a pályázati pénzben?  

 

Provender József   Sávos helyreállítást támogatnak és csak százalékos útfelbontást, ha több mint 10 % 

akkor az önkormányzat önerőből megoldja.  

 

Petrovics Miklós  Véleménye szerint a függőségi viszonyokról és a víz visszaforgatásáról is kell beszélni.  

 

Kulcsár Anikó  A baktériumokat is leengedik a talajba,  nagy a felelősség, az egyedi szennyvíztisztító 

berendezésnél is ez lenne. Január 1-től milyen szennyvízkezelési törvény lesz nem lehet tudni.  

 

Mészáros Ferenc  Az egyedi szennyvíztisztító berendezésnél nem engedné meg, hogy visszahasznosítson, 

csak ha kontrollálni tudják.  

 

Somogyi Márk képviselő   Inkább irányt mondjanak, hogy erre a településre melyik forma jó.  

 

Mészáros Ferenc  A lehetőségeket kell megvizsgálni, kik milyen költségeket tudnak felvállalni.  
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Provender József   Pályázat esetén a gravitációs csatorna megoldásra 1 % esélyt lát. Nyomás alatti 

rendszer felefér a pályázatba.  

 

Mozsgai Anikó  A Pannon Egyetemen konferencia volt az egyedi szennyvíztisztító berendezés  

tapasztalataival kapcsolatban. Tud-e valamint erről az önkormányzat vagy részt vette- rajta?  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester   Ezen az önkormányzat nem vett részt, de más ehhez kapcsolódó 

egyeztetéseken részt vesz.   

 

Monostori Gabriella  Mi legyen ezután a faluval?  

 

Provender József   Amennyiben a csatorna megépítés melletti döntés születik, akkor mindenki álljon 

mellé.  

 

Monostori Gabriella  A nyaralók milyen támogatást kapnak?  

 

Fábián Gusztáv polgármester   A faluban a 60 ingatlanból 30 nyaraló van. 

 

Provender József   A pályázat beadásánál azt nézik, hogy az ingatlan a földhivatalban hogyan van 

nyilvántartva.  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester  A közmeghallgatást  13.00  órakor bezárja.  

 

 

 

 

     k.m.f.  

 

Tóth Zsuzsanna       Fábián Gusztáv  

pénzügyi tanácsos       polgármester  
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